
Szanowny Panie Redaktorze,  

nawiązując do Pana pytań informuję, że wszystkie środki finansowe, które są 

przekazywane przez ludzi dobrej woli wykorzystujemy zgodnie z intencjami 

ofiarodawców, w tym na pomoc dla ofiar okrutnej wojny w Ukrainie, dla osób 

biednych, cierpiących, chorych, na akcje charytatywne, na bieżącą działalność 

Archidiecezji Lwowskiej, odbudowę kościołów i kaplic, a także budowę nowych 

świątyń, plebanii, ośrodków duszpasterskich, klasztorów i budynków 

charytatywnych (przytulisko dla bezdomnych mężczyzn, przytulisko dla 

bezdomnych kobiet i samotnych matek z dziećmi, rodzinne domy dziecka, dom 

seniora). Wszystko odbywa się zgodnie z obowiązującym prawem.  

 

Skala tej pomocy jest ogromna, bo ogromna jest dobroć i życzliwość ludzi. 

Archidiecezja Lwowska jest wdzięczna każdemu, kto wspiera zarówno 

modlitewnie, jak i materialnie potrzebujących, a także przyczynia się do 

odrodzenia Kościoła katolickiego w Ukrainie po dramatycznych latach 

komunistycznych represji i prześladowań.  

 

Z racji skali spoczywających na mnie obowiązków, nie zawsze jestem w stanie 

samodzielnie zajmować się sprawami bankowymi. Dlatego w takich sytuacjach 

zajmują się nimi upoważnione osoby, które znam i którym ufam.   

 

Nikt z mojej rodziny, ani żadne inne osoby nie wykorzystują tych pieniędzy 

do własnych celów. Są one własnością Archidiecezji Lwowskiej i są w 

przeznaczane na cele zgodnie z intencjami ofiarodawców. Ze względu na 

ogromną pomoc finansową i kwestie bezpieczeństwa osób, które na moją prośbę 

zajmują się w określonym czasie działaniami dotyczącymi finansów nie widzę 

żadnego uzasadnienia, żebym podawał Panu nazwiska tych osób, zwłaszcza 

uwzględniając nakazy płynące z obowiązku zachowania tajemnicy bankowej oraz 

ochronę danych osobowych i dóbr osobistych osób trzecich.   

 

Wymienia Pan w swoich pytaniach Fundację Semper Fidelis. Z szacunkiem i 

uznaniem oceniamy wysiłki tej fundacji, która wspiera Archidiecezję Lwowską. 

Jestem wdzięczny wszystkim, którzy angażują się w tę pomoc. Zaznaczam przy 

tym, że nie mam wiedzy o tym, które osoby z ramienia Fundacji posiadają dostęp 

do jej rachunków bankowych.  

 

Informuję również, że szczegóły dotyczące działalności Fundacji Semper Fidelis 

w tym konkretne działania na rzecz wspierania Archidiecezji Lwowskiej, 

działalności charytatywnej tj. zbiórek w celu pomocy ofiarom wojny, prac 
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remontowanych kościołów Archidiecezji Lwowskiej, wspierania Polaków 

mieszkających w Ukrainie itd. w tym konkretnych kwot dotyczących 

finansowania określonych przedsięwzięć może Pan znaleźć na stronie 

internetowej Fundacji (tam znajdują się dane dotyczące konkretnych programów 

pomocowych, przeznaczonych kwot, wsparcia fundacji z określonych podmiotów 

prawnych tj. np. półroczne podsumowanie pomocy dla Ukrainy, zabezpieczenia 

murów kościoła św. Michała Archanioła w Rawie Ruskiej, renowacji elewacji 

kościoła w Stryju, remont zabytkowego kościoła w Krakowcu, pomocy 

charytatywnej dla Polaków).  

 

 

W przypadku, gdyby chciał Pan wykorzystać do publikacji moje wypowiedzi – 

zgodnie z obowiązującym Prawem Prasowym – zastrzegam sobie prawo do 

autoryzacji swoich wypowiedzi.  

 

Jednocześnie, mając na względzie ostatnie materiały filmowe emitowane na 

antenie stacji należących do grupy Discovery dotyczące Świętego Jana Pawła II, 

a także kard. Stanisława Dziwisza, które to publikacje jako osoba będąca 

naocznym świadkiem działalności Ojca Świętego Jana Pawła II w trakcie mojej 

kilkuletniej służby na jego rzecz, oceniam negatywnie, wyrażam nadzieję, że 

przygotowując materiał prasowy dochowa Pan szczególnej staranności i 

rzetelności dziennikarskiej (zgodnie z art. 12 pkt. 1 Prawa Prasowego), a 

zagadnienia objęte Pańskimi pytaniami zostaną przedstawione obiektywnie.  

 

 

 
+ Mieczysław Mokrzycki 

 
 


